
RADA GMINY
w Daszynie

PROTOKOJL NrXLW2017
z obrad XLVI sesji Rady Gminy w Daszynie

Qdbytyeh w 4n|« 7 lipea 2017 r«

Ad,l
Przewodniczq.cy Rady -Marek Chwialkowski otworzyl obrady XL VI sesji Rady Gminy

w Daszynie.
Powital przybyJycll Ha obrady sesji: radHych, solrysow., Wojta -Zbigniewa Wbjtere;,

Przewodniczajcy stwierdzil, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy w niej 1 1 radnych tj. 73 % ustawowego skladu Rady. Nieobecni radni:
M,Qrabowska i B.LukaszewsM, LZawadzka i J.Cichonska .

Przewodniczapy przedstawit porza^dek obrad:

L Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Przyj^cie porzajiku obrad.
3. Zapytania i wolne \vnioski.
4. Podj^&ie -uefewafy w -sppawie zosiany WMoIetaiej Progaozy -Fiaaasow-e} -Gmiay Daszyna

nalata 2017-2030.
5. Podj^cie uchwafy w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na 20 1 7 r.
6. Podj?cie uchwaJy w sprawie przyjecia dotacji z Narodowego Funduszu Ochrony

Srodowiska i Gospodar ki Wodnej ze srodkow Fuaduszu Spojnosei- w ramaeh programu
.Qpeiacyjnego inftastcuktaira i sradewisfco na lata 2014-2020, ,Osi piio.ryte.tow£J i
zmniejszenie emisyjnosci gospodarki, Dziatania 1.5 ,^fektywna dystrybucja ciepla i
chlodu", na realizacj? projektu ,JElektrociep}ownia opalana stom .̂ Daszyna" .

7. Odpowiedzi na zapytania i wome wnioski.
8. Przyj^cie protokotu z ostatniej sesji,
9. Sprawy rozne .
10. Zakonczenie obrad.

Ad.3
Zgloszono nastepujajce pytania:
Przewodniczacv Rady powiedzia}, ze zgj-osila sie do rdego mieszkafika Jarochowa Pani
Elzbieta Wozfiiak, z -prosb^-o -mterwenej© w-sprawie-odprowadzema wody z-rowti,
znajduj^cego sie przy jej dziafce. Niedroznosc rowu powoduje, ze woda zalewa pole
znajdujape sie przy rowie. Zlozyia do gminy podanie , ale nie ma odpowiedzi
Mieszkaniec Starego Sfawoszewa Pan Slawomir Kotarski prosit o przekazanie prosby o
udroznienie drogi- gruatowej w miejseowosei Walewek koio Paaa Pietrzyko-wskiego.
Radny H.D.abr.owsJq zapytaj-.czy leat luz wyionioriy itank, jfctory ̂ ajmie sie.emisl̂ .oMigacji ?
Czy Wojt zajai sie juz spraw .̂ odzyskanfa pieni^dzy od Pani Wejdnera z racji plagiatu
dokumentacji na elektrocieplownie i podania nieprawdziwych danych we wniosku dla gminy
na dotacj? z NFOiSiGW do czego przyzna! sie Pan Wejdner.
Radny T.Dymn.y zglosil komecznosc naprawy rowu w Daszynie na osiedlu. Wykonawca
gazoci^gu pdzostawil balagari i mieszkaney musieli sairii jpoizqdkowac row, aby woda nie
zalala ich posesji. Niestery posesja Pani Lenarczyk zostala podtopiona,
Podobny problem jest przez Daszynie gdzie powiat wykonal chodnik.
rzqd Drog Powiatowych odkopal row po stronie potudniowej do Pana Kozaneckiego i na
tym poprzestali .
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Usytuowanie terenu powoduje, ze przy silnych opadach, woda spiywa od strony polnocnej,
przelewa sie przez drag? i zalewa posesje od strony poradniowej.
Przyezymife-sif do tego likwidacja. r-ewu przydroznego od-strony .poinocnej w-trak-sie
wykonywania chodnika przez powiat.
Radny M.Bawej zglosii do wykonania odczyszczenie rowu od Martofla do Borowskiego w
Osgdowlcach. Row zostal spfycony przez ziemie naniesiong. podczas ostatnich ulew. Pizy
kolejnych silnych opadach row me odbierze wody. W takich przypadkack gmina powinna
zrabic wyjajsk I .oczyaclc xosv.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze jezeli gmina podejmie sie udrazniania i czyszczenia rowow, to
najego solectwie jest sporo ilosc do odczyszczejtiia Jezeli robic to wszystkim, a jezeli nie to
nikomu.
Wojt odpowiedziat^ ze gmina moze oczyszczac tylko rowy pizydrozne przy drogach
gminnych. Rowy melioracyjne nie nalezg. do kompetencji gmin. Jezeli zbieracze maja
koncowki przy rowie jest to uiza_dzenie melioracyjne i jego utrzymanie w droznosci nalezy
do wlasciciela grantu przylegaj^cego do rowu. Dobrym przykladem moze bye solectwo
Labno, ktore zorganizowaio zbiork^ pieni^zna^ wynajeli firm?, ktora oczyscila rowy
melioracyjne. Rowy, ktore znajduja_sie wsrod pol przypisane sa_do wiascicieli przylegaja_cych
gruntow. Wlasciciel grimtu odpowiada za utrzymanie rowow. Spoficf wodn^ tworza_ rolnicy.
Byla zamysl utworzenia spolki, ale nie powiodlo si?. Brak byfo zainteresowania ze strony
rolnikow, a spolk§ tworzy sî  na zasadzie dobrowolnosci. Problemem jest kwestia sMadek i
nalozenia na czlonkow zobowiazania platnosci W interesie wiascicieli gruntow jest dbalosc
o rowy i urza_dzenia melioracyjne.
Jezeli efctodzi Q djogg powiatowa prz§z Daszynf; to problem polf ga na polozf niji ghodnika p<>
niewla^ciwej stronie, przez co zalewane sg. posesji po drugiej stronie drogi.
Radny T.Dvmny zapytat kto zdecydowala o takiej lokalizacji chodnika, nie zabezpieczajajc
kwestii odprowadzenia wody. Czy sâ  jakies projekty budowy chodnika przez Daszyn^?
Powinno si§ pociajna^c do odpowiedzialnosci pomyslodawc§ takiej lokalizacji. Mcjatywa
wspoipracy gminy w pOstacr zaktrpu materiata i powiatu odpowiedzialnego za wykortatiie
•byta steszaa, ̂ ale -braMe -logiki i pr-afctyki' -w -re'alizaeji.

Ad. 4
Skarbnik Gminy przedstawila uchwale^ Nr XLVl/238/2017 r.5 w sprawie zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Daszyna na lata 2017-2030.
Pjoinformomaia., ze materialy .ulegly zmiaaom i w now,ej sscersji radni .otEzymali zaiajeznik nr 2
z przedsi^wzi^ciami i zal^cznik nr 3 objasnienia. Natomiast w WPE-ie jest drobna zmiana
mi?dzy biezajcymi, a majatkowymi. Przesuni^cie o 16.000 zl. Tej zmiany nie drukowano.
W tej chwili lapzy si? to z innymi wielkosciami powiajzanymi, o ktorych b?dzie rnowa w
objasnieniach* Odczytala zalapznik nr 3 objasnienia do WPF Gminy Daszyna na lata 2017-
2030. Poprosiia radnych o zwrocenie uwagi na strong pierwsz% wiersz rok 2017 punkt 2
gdzie w wydatkach majajtkowych blgdnie wpisano kwot? 1061.000 zi, ktora dotyczy tresci
wersu pordzej . Poprawne brzmienie to ,,wydatki majatkowe zmniejszono o 1.003.000 zl".
Jest to blajd techniczny, ktory powstai w wyniku nadpisywania. Radni dokonali poprawki w
otrzymanych materiaiach.
Radny IJLDabrowski zapytal czy uchwala w sprawie uchwaleriia WPF-u podjeta 14 czerwca
2017 r. zostaia juz przyjgta przez RIO w Lodzi?
Wojt odpowiedziai, ze nie ma jeszcze odpowiedzi w tej sprawie, W nowej tresci uchwaly
uwzglgdniono zarzuty stawiane przez RIO. Dotyczyiy glownie wyliczenia amortyzacji
elektrocieplowni oraz przedplaty od SNOWMEN FOODS na poczet dostaw chlodu z majapej
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Radny HLDabrowski stwierdzil, ze darowizn? od SNOWMEN FOOFS na rzecz gminy
nazWatio ,,dotacja". Po analizie tresci umowy z 2015 r. zawaitej pomiijdzy Gmin% a Firing
SNOWMEN FOODS -nasuwa siewsiosek, ze jest-to -raezej foima-idaytego feedyts.
Radny odczyta! paragrafu 3 pkt 8 umowy, z ktorego ma wynikac, ze PGK Daszyna Sp.z o.o. z
uwagi na dokonane wplaty do budzetu gminy zastosuje dla SNOWMEN FOODS znizki w
optatach za media w ramach refcompensaty za udzielone wsparcie.
Radny stwierdzil, ze Wojt nie mial prawa w imieniu SpoM zawierae umowy o zastosowaniu
xuzszy£& .opiat Zaplsy umowy swiadcza_.o iyni, ze gmina zab^Majsuje sie .do ZHoiotu
otrzymanego wsparcia poprzez obnizenie stawek za dostarczane mediow.
Radny zapytat czy zgodnie z zapisami umowy RyoalChycken dokonal wpJat na rzecz gminy
w wysokosci 300 000 zl do 13 marca br. i kwoty 1000 000 zl do konca kwietnia br. Jezeli
dokonano wplatradny poprosil o udost^pnienie potwierdzenia. Jezeli nie4 to czy jest
porozumienie.,. ze takie kwoty zostang-gminieprzekazana. Kwoty nadal sq. wpisane do WPF-u
wi§c nalezy domniemac, ze b§d .̂ dokonane. Firma PINT sprzedala teren budowy w Korytach
innej firmie. Czy nowy wiasciciel rowniez deklaruje wplaty dla gminy?
Radny przedstawil swoje uwago co do zawartej umowy pomi?dzy gmina, a Bankiem KNF w
Bon na dofinansowanie elektrociepiowni opalanej na biomas? w Daszynie. Zgodnie z umowa_
strona niemiecka dofinansowuje inwestycje w ten sposob, z@ wykonawca wraz z doradcq.
wylonionym przez beneficjenta po wykonaniu poszczegolnych. etapow robot, be/izie rozliczal
si§ bezposrednio ze strong niemieck% Te pieniajdze nie b?d^. przechodzily przez budzet
gminy. Czy w takiej sytuacji uzasadnione jest wpisywanie w WPF-ie kwoty dofinansowania z
Niemiec. Wediug radnego nie powinny bye wpisywane do budzetu po stronie dochodow
•^vpJywy z dpstargzapja shlodu i QJsr^a sksm ni§ ma jgszez§ z odMor§§mi padpisanygji umaw
na dostaw?. Planowanie dodnod6w w wysokoisci o'koio 4000 000 zt rocznie z tytufti
dostarczenia chtodu i ciepla do SNOWMEN FOODS przy kosztach 5 200 000 zl jest
ryzykowne. Zwlaszcza w sytuacji nie podpisania umowy, ze takie ilosci srodkow wplynq. przy
ustalonej ilosci dostarczenia chlodu, ciepla i obowiajmjajcych stawek. Nie daje to podstaw do
wpisy Wania takich kwot do budzetu.
F;UBfcej0Kowaffle-el©fctroei©plowfH>tylfco na jedByia'odbiorcyjest obarezoneogromnyna
ryzykiem, bo nie wiadorno czy zakladowi b^dzie si? oplacato korzystac z dostaw
elektrociepiowni w sytuacji., gdy ma wlasne agregaty.
Sama idea elektrociepiowni poza uciajzliwoscia, dla mieszkancow i szkoty ma jakis sens , ale
pod warunMeni odbiora eModu przez SNOWMEN FOODS na korzystajfeh warunkaeh.
K,oszty ,utrzymania Jafc^QgEomnego zakladu pjzewj'zszaj^niozliBcoaci jSnansow.e .gminy.
Pytanie czy udalo si§ znalezc wykonawc?, wybudowac i uruchomic tak duzy zaklad..
Jednak zdaniem radnego nie dograne S£j. kwestie prawne i moze to stac si§ powaznym
problemem dla mieszkancow.
Radny T^Pymny stwierdzil;.,. ze sprawa budowy elektrociepiowni od poczatku budzi wiele.
emocji. Nie ma zaufania do Wojta, ktory wielokrotnie przedstawial utopijne wizje. W roku
2014 gmina dokonala sprzedazy zwrotnej na realizacje budowy elektrociepiowni.
Elektrociepiowni nie pobudowano, pieni^dzy juz nie ma. Pozostalo zadiuzenie do splacenia.
Samego czynszu rocznie jest 360.000 zl. Za takie pienia_dze mozna zrobic wiele rzeczy
pierwszej potrzeby, na ktore teraz gminy nie stac.
Skarbnik sprostowala wypowiedz radnego, ze roczna kwota czynszu wynosi 351000 zl brutto.
Radny J.kinski powiedziai, ze pienia_dze ze sprzedazy zwrotnej poszly na inwestycje w
Daszynie: hale sportowa i palac w Daszynie. Realizacja tych zadan mogla poczekac, ale
zostaly wykonane.
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Radny T.Dymny stwierdzil, ze nie dzieli gminy na Daszyn? i Mazew. Jezeli owczesna wiadza
Hchwaiodawcza i wykonawcza zdecydowala, to tak zrobiono.
•G-Hiina -me -majajsa zdoteosei kredytowyeh., -me powisaa p^dejiEOwae realizseji tefeJHej
milionowej inwestycji. Jest to ogrortme tyzyko. Nasuwa si? pytanie czy SNOW MEN
FOODS ponosi rocznie koszty wytworzenia chiodu na poziomie 3000.000 zt. Gmina przyj?la
takie zalozenia, ze za taka kwot? kupia^ cblodu z elektrocieplowni. Wojt z Pani Wejdner robia^
sobie doswiadczenia na przetrwanie gmina Daszyna . W ostatnim przetargEzlozono-ofert? na
foxot.? 72..QQQ.GQO zj. .Ies.t to znaezna j-ozniea w stosunku do uzyskanjego spiejcia fotans.owego.
Pytanie czy w dragim przetargu znajdzie si? oferta za piano wang. do wydatkowania kwot?
Radny J-Kinski powiedziat, ze w poprzedniej kadencji peiniacy funkcje Wojta Pana Jozwiaka
dokonal sprzedazy zwrotnej. Radny jako jeden z nielicznych miatem powazne obawy. W
zwiazku z dokonaaymi zapisami w protokole z jego wypowiedzi byl wzjrwany do prokuratury
naprzeshichanie. Wqjta-PJozwiak zapewnial., ze pieniadze ze sprzedazy zwrotnej bedg.
przeznaczone na budow? elektrocieplowni. Niestety nie doszlo do realizacji inwestycji.
Uzyskane srodki w cz^sci przeznaczono na wykonanie hali sportowej w Daszynie, bo dzieci
nie miafy gdzie cwiczyc. Zrobiono przebudow^ palacu w Daszynie. Te zadania mozna bylo
pozniej realize wac ze srodkow, ktore 33. wydawane na placenie czynszu dzierzawnego.
Stafo sr? inaczej i czasu nie da si? cofoac. Radny przyznal, ze rowniez raa obawy, co do
budowy elektrocieplowni. Jednak poczyniono juz duzo przygotowan i poniesiono spore
wydatki wi?c trzeba dalej kontynuowac to przedsi?wzi?cie i miec nadziej?, ze bedzie z
korzysciq. dla gminy . Niepokojape jest podpisywanie przez Wojta umow z firing, odbierajaca
cblod. W ubieglym roku byio glosowanie gdzie byla propozycja wplaty 1 100.000 z!. Rada si?
nie zgodzila, Qbliszono wst?pnie4 ze b?dzie to kosztowac nas okolo 1200,000 zl i Wojt
obiecatf, ze"b?dzie negocjowafa wpfat? w ta'kiej wysokosc'i. Okazuje si?, ze gmina tych.
pieni?dzy nie ma i na dodatek z zapisow umowy wynika, ze b?dzie to firmie przez gmin?
zrekompensowane. Mieszkancy gminy za solary, gaz czy fotowoltaik? musz^. dokonac
dobrowolnej wplaty wi?c dlaczego dla taMego duzego zakladu ma bye taryfa ulgowa .
Je2eli uda sie wybudowad elektrocieplowrii? m<3ze pojawi^ si? tolejae zuMMy i inwestycja

Radny J.Kinski stwierdzil7 ze przez poprzedniego Wojta rada zostafe. oklamana, ze pieniadze
ze sprzedazy zwrotnej zostana^ przeznaczone na elektrocieplownie, a tak si? nie stalo.
Pieniajdze ze sprzedazy zwrotnej zostafy przeznaczone na wykonczenie hali sportowej w
Daszynie poniewaz rozpoezynal si? rok szkotey dzieei przeszJy do nowej szkoly nie miafy

Radny T.Dymny stwierdzii, ze powstal bardzo duzy obiekt, ktory mog} by bye wykorzystane
na duze imprezy sportowe i promowac gmin?. Obecnie sluzy tylko szkole. Brak jest
wystarczaj^cej ilosci miejsc na widowni. Obiekt nadal jest nie wykonczony. TaMch
niedokouczoaycb. inwestycji na terenie gminy jest wiele. Prxedmowca wskazywal
wykorzystanie sprzedazy zwrotnej, na wykonczenie dworku i hali. Dzialo si? tak dlatego? ze
trwala kampanii wyborczej.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze jego zdartiem w Daszynie wystarczylaby roiriejszy hala.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze w tym wlasnie tkwi problem czy radni glosuja_c za realizacja
inwestycji posiadaja^ wiedz? na temat kalkulaqji utrzymania budowanych obiektow.
Radny J.Kinski powiedzial, ze owczesny Wojt P. Jozwiak zapewnil, ze sprzedaz zwrotna
b?dzie na elektrocieplowni?, ale pieniadze ze sprzedazy zwrotnej zostaly przeznaczone na
\vykonczenie hali sportowej w Daszynie poniewaz rozpoczynal si? rok szkolny, dzieci
przeszly do nowej szkoly i nie mialy gdzie cwiczyc.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze hala byla juz oddana do uzytku.
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Woit powiedzial, ze w przypadku hali byta kwestia platnosci. Flrma SNOW MEN FOODS
zgodzila si? iia udzial w ttiiiych wysokosciacri: 20% poniesionycri iiaMadow (zjazd,
fcaiializacjai wodeei^g) zkwoty I 400-000 zlti. 280.000 zl. Wp}aei.ldj«z200-000 zl .
W kwestii gazu firma mogla podia_czyc si? do gazocia_gu po drugiej stronie drogi krajowej.
Dzi?ki poprowadzeniu gazu od Janic przez Stara Zelazna umozliwia si? podla_czenie
mieszkancow polnocnej strony gminy. Dzi?ki pojawieniem si?tej firmy, powstaja^kolejna na
naszym terenie np. PINI POLSKA, ktor-a zostala wykupiona pizez ANJMEX.
Howy wiaiciclej. ie,dzie kojatynuow.al bMojx? jabojrn* xfcoblu i plarxuje kudo w,? wyl?gacai
drobiu na ternie naszej gminy. Deklaruj^. wplat? na rzecz gminy, tak jak bylo to ustalone z
poprzednim wiascicielem. Firma jest otwarta na wspoipraca partnerska i wysnuwanie
oskarzen jest nie na miejscu.
Na elektrocieplowni? jest spiecie finansowe i teraz najwazniejsze,, aby udalo si? wylonic
wykonawc?. Fuflkcj6nujq.ca cnlodnia gwafantuje odbiof cModu z elektrocieplowni^ co jest
niezmiemie wazne w powstaja^cym procesie.
Firmie Animex podtrzymuje deklaracj? dobrowolnej wplaty na rzecz gminy, jezeli uda si?
pozyskac srodki finansowe na wykonanie gazu i wodocia_gu. Jezeli nie uda si? pozyskac
dotacji Firma b?dzie musiaia wykonac podlajczenie do mediow we wJasnym zakresie.
Wsparcic finansowe ze strony niemicckicj jest uiokowanc na wyodr?bnionym fconcie
bankowym urworzonym dla gminy. Zadanie budowy elektrocieplowni jest calosciowo
realize wane przez gmin?. Srodki niemiecfcie nie podlegaja_ odliczenia podatku VAT
(ok.22.000.000 zl) licza_c wedhig kursu euro. Gmina uzyskala dofinansowanie z NFOSiGW,
dzi?ki ktoremu powiodio si? spi?cia finansowego inwestycji. Wqjt apelowal do radnych, aby
dali szanse sobie i innym na budow? elekfrocieplowni , ktora jest szans .̂ na roz\vuj gminy,
•RadnyT-Eiymnv powiedziat, ze wczesniej 'Wojt zapewniaf, ze 'SNS FOODS wptaci do
budzetu gminy 1 200 000 z!. Przekonalo to radnego do glosowania za proponowanymi
zmianami. Pozniej nastapily rozne przesuni?cia w terrninach i kwotach przekazania
dobrowolnej wplaty. Ostatecznie na chwile obecna, SNOW MEN FOOS wplacil tylko
200 000-zi.
•Radny J.-Kj-HsM -powiedzaal, ze wowezas -B-ifct -nie -mewil -o •ele-fctreeieplowai.
RadnyT-Dymny stwierdzil, ze takie wspolprace z malym kapitalem sa malo transparentne.
Wqjt decyduje ile zyska ten kapital. Rada glosuje, a nie zna ustalen Wojta z
przedstawicielami firmy. W takich. sytuacjach trudno zaufac slowom Wqjt
Tizeba przyznae, ze wiele rzeezy adafo- si? Wojtowi zrobic, ale brak w tym dzialaniu-
.transpacejitnoaei.
Soltys D.Kaczmarek zapytal, czy chlodnia placi podatki?
Wojt powiedzial, ze Firma placi podatki, za wod? i scieki do PGK tak jak kazdy odbiorca.
Radny H.Dabrowski powiedzial, ze jest zawarty aneks z 2015 roku z Firm^. SNOW MEN
FOODS, z ktorego wynika, ze otrzyma nizsze cen, za media., w ramacfa, rekompensata za
dobrowolne wplaty na rzecz gminy. Kapitalista nie daje nie za darmo.
Wojt powiedzial, ze jest to tylko kwestia formy przekazania wsparcia. Firma nie moze
udzielac dotacji. Dokonuje wplary na rzecz gminy i kwestia rozpisywania skladnikow.
Radny FLDabrowski zglosil wniosek, aby radca prawny opracowal wyjasnienie zapisow
paragrafu 3 punkt 8 aneksu do umowy zawartej z SNOWMEN FOODS.
Radnv J.Kinski powiedzial, ze najpierw byla mowa o wplacie przez 3NO¥/Ev!EN FOOFS
kwory 1 100 000 zl. Dzi?M wspolpracy gmina miala zyskac na rozbudowie gazocia_gu.
Pozniej zwi?kszono kwot? wplaty do 1 200 000 zl. Radni liczyli, ze wplata b?dzie
dokonywana bez warunkow ze strony finny. Nikt nie wiedzial o pewnych zaleznosciach.
Radnv T.Dymny zapytal dlaczego na poczatku Wojt wprowadzil do budzetu kwot?
1 200 000 zl.
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Wort powiedzial.. ze Gmina na tej wspoipracy wiele zyskuje w postaci srodkow unijnych na
zbrojenie teren6wmmstye;yjnych, rozbodow? gazocî go, zjazd do gminrrych dziatek
iswestyeyjnyek.
Radity M.Bwej zapytal czy zostanie utrzyniana fcwota dobrowolnej wplaty w kwocie
1 200 000 zl ?
Woit powiedzial, z kwota pozostaje bez zmian, ale rozlozona na raty.
Raday HLDabrowskt stwierdzii, ze Wojt powinien mieszkaneow zapoznae ze szczegoJami tak
l»w,aznycn inxx:es.ry.cji, j,ak ,eIek(iQciepioi?yrua.
Przewodniczacy zakonczyt dyskusje i oglosil 15 minutowa przerwe. w obradach.
Wznowiono obrady. Obecnycb. na sali 11 radnych.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XLVI/239/2017 w sprawie zmian w
Wieloletniej Prognozie Finaasowej. Grainy Daszyna na lata 2017-2030.Wynik glosowania;
Za 8
Przeciw 2
Wstrzymuja_ce 1
Uchwai? przyj?to wi^kszosci^. glosow.

Ad.5
Skarbnik Gminy przedstawila zmiany do budzetu gminy na 2017 rok. Przypomniala, ze
kwestie zmian w dochodach i wydatkach omowiono juz przy zmianach do WPF-u.
Radny T.Dymny zapytal o powody zwiejcszenia wydatkow o kwot§ 25 000 zl.
Wojt powiedzial, ze ma to zwi^zek ze zlozonymi wnioskami o dofinansowanie budowy
i rozbudowf boiska wMazewis i Daszynie, Gmina jest na etapie projektowania,
Radny T.'I-) ymny zapyta:{ na podstawie ja'kic'h procedur wyloniono Firm? 'Protart do o'bshigi
tego wniosku.
Wojt powiedzial, ze Firma zostala Avyloniona na podstawie rozeslanych zapytaniach
ofertowych.
Raday RDabrowski zapyta! dlaczego gmumzwraca dotacj'§ w kwocie 107,000 zl.
Wdj-t -powiedzial, ze -gmina destata -wi^ksz^-kwot^ dotaeji i -niewykorzystaBa cz^se podlega
zwrotowi.
Radny J.Kinski zapytal czy Gmina Witonia zwrocila nadpiacony podatek od nieruchomo&ri?
Wojt odpowiedzial, ze jeszcze nie. Trwaja_negocjacje.
Radny T.Dymny zapytaJ dlaezego zwi^ksza si? kredyt w rachnska biez^cym o- 300 000 zl
W.6j.t powiedziai, ze ,gmin moze .cî gna_e kredytu. w xachunku biezajsym, Mary musi aplaci ,do
konca roku. Jest mozliwosc zaciqgni^cia krotkiego kredytu, aby uregulowac zblizaj^ce si?
platnosci inwestycyjne.
Radny T.Dymny zapyta} o form? zabezpieczenia kredytu.
Woit powledziat, ze nie b?dzi.e innej. formy zabezpieczenia.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddat pod glosowanie uchwal? Nr XLVI/230/2017 w sprawie zmian w
budzecie gminy na 2017 r. Wynik glosowania :
Za 9
Przeciw 1
Wstrzymujace 1.
Uchwal? przyj?to wi?kszoscia_ glosow.

Ad.6
Woit powiedzial, ze kwestie dotycza_ce uchwaly Nr XLW231/2017 w sprawie przyj?cia
dotacji z Narodowego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej ze srodkow
Foiidusztt Spojno§ci wramach programu operacjjnego infrastrofcttira i ^rodowisfco aa lata
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2014-2020, Osi priorytetowej i ztmiiejszenie emisyjttos"ci gospodarkr, Dzialania 1.5
,^Ef©fcfeywna dystryfeneja .©iepla -i .chfodia", .na reaidzaojf projefcte ,^l©fcfo0cieplownia opalana
sloma_Daszyna" byly omowione w poprzednich punktach dotyczajsych budzetu gminy.
Po uzyskanlu potwierdzenia przyznania z Niemiec dofinansowania na budow?
elektrocieplowni, gmina Daszyna wysta_pila z wnioskiem do NFOSiGW o przyznanie dotacji
na realizacje tej inwestyeji. Udafo- si§ gminie azysfcac dofinansowanie, o>pozwoliio na
.jizyskaoie splgcia feajoaoj«ego pjze.dsl§5Kzî >I .b.u.dojyy .elefaxo^clepJbsKoi w D.aszyuie Apalaiiej
na sfome.
Radny T.Dymnv zapyta, jak wyglajda zabezpieczenie tak wysokiej dotacji w przypadku
problemow z realizacja, zadania.
Wojt odpowiedziat, ze gmina b^dzie wyst^powaia o platnosci po realizacji poszczegolnyca
etajpow zadaflia. Zabezpidczenieffi jest weksel.
Radny M.Bawej zapytal co w sytuacji, gdy po kilku etapach inwestycja zostanie wstrzymana,
Wojt powiedzia}., ze wykonawca przy zawarciu umowy musi zagwarantowac
plynnosc realizacj? zadania. Gwarancji jest na 10 lat Strona niemiecka b^dzie kontrolowac
firnkcjonowanie elektrocieplowni po jej uruchomieniu.
Radny J.Kinski zapytai, co w przypadku upadlosei firmy rcalizujacej inwcstycjc.
Wojt powiedziajt ze ptatnosc nast^puje po wykonaniu cz^sci zadnia
Radny H.Dabrowski powiedziai, ze Niemcy jako strona dofinansowujajca zazajdala, aby firma
przedstawiia gwarancj? bankowa_ w wysokosci 10.000.000 zl. Po zakonczeniu inwestyeji
przez 10 lat beda^ co nxtesia_c raportowac efektywnosc dzialania elektrocieplowni.
Zakonezono dysfcusjf,
'Frzewodniczacy poddal pod glosowanie uchwat^'Nr XLrVI/241 /2017 "2017 w sprawie
uchwafy w sprawie przyj?cia dotacji z Narodowego Funduszu Ochrony Srodowiska i
Gospodarki Wodnej ze srodkow Funduszu Spojnosci w raniach programu operacyjnego
infrastruktura i srodowisko na lata 2014-2020, Osi priorytetowej i zmniejszenie emisyjnosci
gospodarki, Dziatania 1.5 ̂ fektywna dystrybucja ciepla i chtodu", fla realizaCj^ projektu
^lekfreeieplev^a'Opalana-sieiia^.-Daszyaa". Wywk -gtesewaBJ-a:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymuja.ce 0.
Uchwale przj'j^to jednogtosnie.

Ad. 7
Wojt udzielil odpowiedzi na pytania zgloszone wpunkcie 3 porza_dku obrad:
1/Sprawa drogi Walew-Waiewek jest otwarta.
2/Nie rozpocz^to procesu sprzedazy obligacji poniewaz nie ma jeszcze opinii RTO wtej
sprawie. Jest zainteresowanie emisjg. obligacji.
3/Sprawa pobrania wynagrodzenia za wykonana_prace przez Wejdnerow byi tematem
spotkaniajakie mial miejsce -we wtorek. Za plagiat jest kwota 52 OOOzl i jest kwota 7 OOOzl,
a na sesji byla podana kwota 73 OOOzl. Jest ru rozbieznosc. Ta kwestia musi bye wyjasniona.

Radnv T-Dymnv proszyl spraw? rowu kolo Pani Lenarczykowej w Daszynie. Row zostal
zniszczony przez wyfconawc^ gazoci^-gu. Rady zgtosfl napraw? drogi gminnej.
Wojt powiedziai, ze temat b^dzie przeanalizowany.

Ad.8
Przyj^to protokol nr XLV/2017 roku z dnia 14 czerwca 2017 r.



Ad.9
, z© zgtesite. -sif d© ni-eg© Pani H.Kura-sz@fewa Zespote

Daszynianka, z propozycja^ aby radni jedna^ diet? przekazall na potrzeby
Zespoiu w postaci zakupu nowych strojow.
Radny LKinski zapytal czy podj?to juz dzialania w kierunku przeprowadzenia
przetargowego na zakup slomy, Czy do nast?pnej- sesji b?dzie przetarg ogioszony.
B(6.jt .pomedziaj:, z.e pjiQCfidjuca jest w toku. D.o najblizszej aesjj ,b.§.dzle.ogi.oszo3iy pizetarg.
Radny Cz.Bartniak zglosil do naprawy wyrw? w drodze w solectwie Drzykozy, miejscowosc
Zagrobki.
Radny M.Bawej zapytat ,co z ogrodzeniem postawionym w drodze w miejscowosci
Rz^dkow.
Wo jt powiedziaJ:, ze zostafy wykonane pomiary i po dostarczeniuprotokoluogl§dzin gmina
wysta_pi do osoby, ktora postawila ogrodzeirie o zachowaoie odlegiosci zgodniie z planem,
Konsultacje b^da, realizowane przez nadzor budowlany.
Na obrady sesji przybyl Pan Jacek Koseda - przedstawiciel finny Roniex. Poruszono temat
korzystania z drogi gminnej przez firm^ do celowtransportu kruszywa. Przypomniano, ze na
t>statniej sesji ustalono, ze firma dokona reniontu drogi gmiroiej na odcinku 300mb
i zmieni trase przejazdu. Transport naa si? odbywac od Walewka w kienmku Walewa kolo
Pana Anielaka. Wojt przedstawil Panu Kosedzie na mapie jak to ma wyglajdac.
Pan Koseda stwierdzil, ze oczekiwali jeszcze spotkania i konkretnych ustalen. Byt
przekonany, ze remont drogi ma bye wykonany wspolnie z innymi przedsi^biorcami
zajmujajsymi si? transportem kruszywa,
'Wojt powiedziaj ze na sesji "bylo wyraznie powiedziane, ze droga na odcinku 300mb ma'by6
wyremontowana przez Firm? ROMEX i musi bye to wykonane.

A<L10
W zwiajzku z wyczerpaniem porza_dku obrad Przewodniczapy Rady zamknajt obrady XL VI
zwyczajnej sesji Rady Gminy wDaszynie.

Protokolcrwala:
D. Kazmierczak


